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Napiš tato podstatná jména k příslušným vzorům
Kapitán, jetel, dozorce, oheň, zástup, přítel, traktorista, vzduch, hmyz, zajíc, vůdce, strašák, cíl, nezbeda, chléb, nemotora, vodník, vítěz, pytel, průvodce, strážce, komár, řidič, rybník, turista.
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Medveéd, fetéz, vrabec, nemluva, jez, pfikop, pavian, kef,
strasak, pstros, 1ékar, mocal, dozorce, nezbeda, tuleti, sad,
radce, nuz, panak, cyklista, hlemyzd’, rybiz, dobytek,
chocholous, usmév, drak, ¢ert, darce, narod, ptak, viz,
pritel, vladce, komar, rybnik, nemotora, strazce, chléb, jetel,
vylet, traktorista, bieh, vudce.
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-‘H‘Podstatué jména rodu muzského zivotného piste postupné do prvni
miizky, rodu muzského nezivotného do druhé miizky. Pak vylustéte
tajenku.

Sysel traktor, hrnec, komar, pritel, kominik, led, mlynek, turista,
fotbal, hovor, vedoucti, tenis, krtek, poradce, zivot, dobytek.
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Vite, ze u podstatnych jmen
rodu muzského musime
nejprve urcit zivotnost a
potom je teprve piiiadit ke
vzoru?

Muzsky rod je dvoji:
muzsky rod zivotny a
muzsky rod nezivotny.
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Podstatna jména rodu muzského, ktera jsou zakoncena v 1. padeé ¢isla
jednotného na souhlasku a maji v 1. a 4. pade ¢isla jednotného nebo
mnozného ruzny tvar, jsou rodu muzského zivotného:

1. pad kdo, co - vlk — 4. pad vidim koho, co - vlka

1. pad kdo, co - snéhulak — 4. pad vidim koho. co snéhulaka

Podstatna jména rodu muzského, ktera jsou zakoncena v 1. padeé ¢isla
jednotného na souhlasku a maji v 1. a 4. pade ¢isla jednotného nebo
mnozného stejny tvar, jsou rodu muzského nezivotného:

1. pad kdo, co - strom — 4. pad vidim koho, co - strom

1. pad kdo, co - dobytek — 4. pad vidim koho, co - dobytek
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Muzska podstatna jména, ktera jsou zakon¢end na samohlasku - a. - e.
jsou rodu muzského zivotného: hrdina, vladce.
Rozliste podstatna jména muzského rodu zivotného a nezivotného.
Podstatna jména rodu muzského zivotného dejte do krouzku.
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zakoncené na souhlasku
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SKLONOVAN] VZORU PODSTATNYCH JMEN RODU MUZSKEHO
‘mekke vzory

tvrdé vzory vzory zakondené na

samohlisku

Zivotny

nezivotny Zivotny

nezivotny

—a(tvrdy)

—e(meékky)

hrad

stroj

predseda

soudce

hradu
lesa

stroje

predsedy

Soudce

[

panu, -ovi

hradu

stroji

predsedovi

Soudci, -ovi

Joupol

pana

hrad

stroj

predsedu

Soudce

pane! hochu!

Thrade!

strojit

‘predsedo!

Soudce!

o pany, ovi

ohradé, u
lese

0 muzi, -ovi

ostroji

o predsedovi

o soudci

panem

hradem ‘muzem

strojem

predsedou

Soudcem

‘pani. ové
obéané

Trady

stroje

predsedove
husité

Soudci, -ove

pami

hrada

stroji

predseda

Souded

panam

hradam

strojam

‘predsedam

Soudcim

pany

Trady

stroje

predsedy

Soudce

pani!, -ové!

Trady!

Stroj

‘predsedove!
husité!

Soudci!, -ove!

o panech,

o hradech
hithcich, hitbkich

strojich

o predsedech
stuzich

Soudcich

hoich
pany

rady.

stroji

predsedy

Soudci





image6.png
Rozliste podstatna jména muzského rodu zivotného a nezivotného.
Podstatna jména rodu muzského zivotného dejte do krouzku.




